



RAINDANCE
OFFICIAL SELECTION

2014



SELECTION OFFICIELLE



SETH'S DOMINION

LE DOMINION DE SETH

A FILM BY / UN FILM DE LUC CHAMBERLAND

FEATURING / AVEC

**SETH
CHESTER BROWN
JOE MATT**

A NATIONAL FILM BOARD OF CANADA PRODUCTION
UNE PRODUCTION DE L'OFFICE NATIONAL DU FILM DU CANADA





Photos: Production Stills / Tirées de la production

THE FILM

Canadian cartoonist Seth, best known for comic books such as *Palookaville*, is one of the world's great storytellers in the form. In his personal projects, he transforms his poignant inner life into observant and witty graphic stories. He is also incredibly prolific, producing semi-autobiographical comics and award-winning commercial work, as well as what he calls his "little hobbies." Director Luc Chamberland sheds light on his articulate subject, mixing insightful biography with vivid animation in an artful fusion of filmmaking techniques that perfectly captures Seth's manifold creative universe. In this deft portrait of one of our most unique artists, Seth proves to be a wry and engaging narrator of his own life story and artistic process.

ABOUT THE FILMMAKER

Luc Chamberland is a Montreal-based animator and director. After graduating from Concordia University, Luc embarked on a nomadic career that eventually landed him in London, where he created animation for several feature films, including Steven Spielberg's *We're Back! A Dinosaur's Story*. He was also director of animation on the Dreamworks feature *Joseph: King of Dreams*. **Seth's Dominion** is the first film that Luc has directed and animated for the NFB.

SETH

Seth is the pen name of Gregory Gallant, a Canadian comic book artist and writer. He is best known for comics such as *Palookaville* and his semi-autobiographical novel *It's a Good Life, If You Don't Weaken*. He has also published widely, in *The New York Times Magazine*, *The New Yorker* and *McSweeney's Quarterly Concern*, among many others. He has received multiple awards for his creative and commercial work, which includes designing the complete collection of the classic comic strip *Peanuts*. Seth lives in Guelph, Ontario, with his wife Tania and two cats.

LE FILM

Reconnu pour ses bandes dessinées, en particulier *Palookaville*, le bédéiste canadien Seth figure parmi les plus grands conteurs du genre au monde. Dans ses projets personnels, Seth transforme sa vie intérieure intense en récits illustrés pleins d'esprit. Particulièrement prolifique, il réalise des bandes dessinées en partie autobiographiques ainsi que des illustrations commerciales, mais a également ce qu'il appelle ses « petits passe-temps ». Le réalisateur Luc Chamberland brosse un portrait de cet homme réfléchi en entremêlant des éléments biographiques révélateurs à une animation saisissante. Résultat : une fusion artistique de techniques cinématographiques témoignant parfaitement de l'univers de création diversifié de Seth. Cet habile portrait de l'un de nos artistes les plus uniques nous révèle un être ironique et un conteur hors pair qui s'exprime sur sa vie et sur sa démarche artistique.

À PROPOS DU RÉALISATEUR

Après avoir terminé ses études à l'université Concordia, l'animateur montréalais Luc Chamberland entreprend une carrière de nomade qui le conduit finalement à Londres, où il crée l'animation de plusieurs longs métrages, dont *Les quatre dinosaures et le cirque magique* de Steven Spielberg. Il signe également la réalisation de l'animation du long métrage *Joseph, le roi des rêves*, de la société DreamWorks. **Le dominion de Seth** est le premier film dont Luc Chamberland assure à la fois la réalisation et l'animation pour l'ONF.

SETH

Seth est le pseudonyme de Gregory Gallant, bédéiste et écrivain canadien. Reconnu pour ses bandes dessinées, particulièrement *Palookaville* et son roman *It's a Good Life, If You Don't Weaken*, en partie autobiographique, il a également publié un grand nombre de ses illustrations, notamment dans *The New York Times Magazine*, *The New Yorker* et *McSweeney's Quarterly Concern*. Ses œuvres de création personnelles ou de nature commerciale, parmi lesquelles figure l'intégrale de la bande dessinée culte *Peanuts*, lui valent une quantité de prix. Seth habite Guelph, en Ontario, avec sa conjointe Tania et leurs deux chats.

WRITTEN AND DIRECTED BY / SCÉNARIO ET RÉALISATION LUC CHAMBERLAND
ANIMATION JO MEURIS LUC CHAMBERLAND SEAN BRANIGAN JONATHAN NG VÉRONIQUE PAQUETTE HYUN JIN PARK STÉPHANIE SAINT-LOUIS
BACKGROUNDS/DÉCORS ALAIN COUDRY
DIRECTOR OF PHOTOGRAPHY / DIRECTEUR DE LA PHOTOGRAPHIE JOHN MINH TRAN
EDITING / MONTAGE OANA SUTEU KHITIRIAN
ORIGINAL MUSIC AND SOUND DESIGN / MUSIQUE ORIGINALE ET CONCEPTION SONORE LUIGI ALLEMANO
PRODUCERS / PRODUCTEURS MARCY PAGE GERRY FLAHIWE
ASSOCIATE PRODUCER / PRODUCTEUR ASSOCIÉ LUC CHAMBERLAND
EXECUTIVE PRODUCERS / PRODUCTEURS EXÉCUTIFS DAVID VERRALL RODDY MCMANUS MICHAEL FUKUSHIMA
ANIMATION ADAPTED FROM SETH'S PERSONAL AND PUBLISHED CARTOON ART ANIMATION ADAPTÉE DES CRÉATIONS PERSONNELLES ET DES ŒUVRES COMMERCIALES DE SETH

© 2014 - 42 min 6 s

FOR MORE INFORMATION

Canada 1-800-267-7710
USA 1-800-542-2164
International +1-514-283-9000
Internet www.nfb.ca
info@nfb.ca



RENSEIGNEMENTS

Canada 1-800-267-7710
États-Unis 1-800-542-2164
International +1-514-283-9000
Internet www.onf.ca
info@onf.ca